
Folketingets Socialudvalg

Dato: 25. januar 2010

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 16. december 

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 176 (SOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Simon Emil Ammitzbøll (AL).

Spørgsmål nr. 176:

”Ministeren bedes oplyse, om ministeren er enig med Servicestyrelsen i, at 

tallene fra København er mere præcise for de seneste fire perioder end for 

de foregående perioder, jf. "Prostitutionens omfang og former" fra 2009, og 

om ministeren mener, at tallene er tilstrækkeligt valide til, at man kan nå 

konklusioner om eventuelle stigninger eller fald i antallet af gadeprostituere-

de i København?”.

Svar:

Redernes tilbud kan benyttes anonymt, og det er min vurdering, at det fort-

sat skal være udgangspunktet. Det betyder, at det kan være vanskeligt at 

opgøre antallet af brugere præcist. Reden har gjort en indsats for at opnå 

de bedst mulige vurderinger af antallet af gadeprostituerede.

Når optællingsmetoden er ændret i perioden, stiller det naturligt spørgs-

målstegn ved, om det er optællingsmetoden, der afstedkommer forandrin-

gen, eller om der er tale om en antalsmæssig udvikling. Generelt bør vurde-

ringer om stigninger og fald ses i et længere perspektiv. At uddrage vurde-

ringer om udviklingen i antallet af gadeprostituerede på baggrund af tre 

eller fire-observationer er problematisk.

Satspuljepartierne besluttede ved de sidste satspuljeforhandlinger i efter-

året 2009 bl.a. at iværksætte en større undersøgelse på prostitutionsområ-
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det i 2010. Det er forventningen, at undersøgelsen også vil have fokus på 

at estimere antallet af prostituerede herunder også gadeprostituerede i 

København.

Karen Ellemann

/ Peter Juul


